
Steenmarterbeheer  draagt  bij
aan nestsucces weidevogels in
Friesland

Er komen meer weidevogeleieren uit als de steenmarter beheerd
wordt. Dat wijst de evaluatie van de pilot ‘Steenmarterbeheer
2017-2022’  in  de  provincie  Friesland  uit.  Het  percentage
uitgekomen nesten bij optimaal steenmarterbeheer nam gemiddeld
met 28% toe in de pilotgebieden. De pilot was een  amenwerking
van de provincie Friesland met de partners van het Olterterp
overleg.

Uit  cameraonderzoek  bij  weidevogelnesten  blijkt  dat  veel
nesten  verloren  gaan  omdat  steenmarters  de  eieren  opeten.
Daarom is de pilot steenmarterbeheer van 2017 tot en met 2022
uitgevoerd,  waarbij  is  onderzocht  wat  het  effect  van  het
vangen en doden van steenmarters op het percentage uitgekomen
nesten is.

De  pilot  startte  in  2017  in  het  gebied  Soarremoarre  bij
Akkrum.  Vanaf  2020  is  dat  uitgebreid  naar  in  totaal  8
gebieden,  in  2021  naar  14  en  het  afgelopen  jaar  naar  19
gebieden. Het gaat om gebieden waar boeren het weidebeheer al
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afstemmen op weidevogels. Bijvoorbeeld door later te maaien of
het land in stroken te maaien.

De  resultaten  werden  gemonitord  met  ongeveer  3800
wildcamera’s.  Het  blijkt  dat  wanneer  het  steenmarterbeheer
optimaal is uitgevoerd, en aangevuld met beheer van de vos,
het percentage uitgekomen nesten significant toeneemt. Waar
dat vóór de pilot gemiddeld 50% was, is dat nu gemiddeld 78%.
Het aandeel van de steenmarter in het totale nestverlies was
3,5% bij optimaal beheer van de predatoren. Dit was 17,7% in
het jaar voorafgaand aan de pilot.

Wat  verder  opvalt  is  dat  er  jaarlijks  een  vrij  constante
instroom van nieuwe steenmarters in de pilotgebieden is. Om
het beheer effectief uit te voeren dient het steenmarterbeheer
dus elke winter en voorjaar opnieuw te worden uitgevoerd. Ook
blijkt dat het doden van steenmarters niet leidt tot hogere
nestpredatie door andere soorten. 

Op basis van de pilotresultaten heeft de Faunabeheereenheid
Friesland  voor  het  weidevogelseizoen  2023  een
ontheffingsaanvraag  voor  steenmarterbeheer  in  de  19
pilotgebieden aangevraagd. Dit is aangevuld met nog eens 7
nieuwe gebieden.

 

bron: Provincie Friesland, 16/11/2022
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debat over natuur
Bron:  SGP  Tweede  Kamer

Op woensdag 9 november 2022 debatteerde de Tweede
Kamer in commissieverband over de staat van de
natuur in Nederland. Namens de SGP leverde Roelof
Bisschop een bijdrage en sprak onder andere over
de wolf, jacht, natuurherstel en PAS-melders in
Overijssel. Zijn bijdrage is hieronder te lezen.
 

Wolf
De SGP maakt zich grote zorgen over het exponentieel stijgende
aantal  wolven.  Honderden  schapen  zijn  het  slachtoffer.
Scholieren die over de Veluwe fietsen voelen zich onveilig.
Boeren gaan hun vee opstallen. Begrazing van natuurgebieden
wordt de voet dwarsgezet. Afrasteringen belemmeren de migratie
van eveneens beschermde diersoorten. Dit gaat niet goed!

Artikel  16  van  de  Habitatrichtlijn  biedt  ruimte  om  de
wolvenpopulatie  te  beheren.  Benut  die.  Biedt  ruimte  voor
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afschot van probleemwolven. Wijs gebieden aan waar de wolf
geen problemen kan veroorzaken en zorg daarbuiten voor goed
beheer. Of wijs gebieden aan waar de wolf niet mag komen. Het
is niet alleen in het belang van dierenwelzijn, maar ook in
het  belang  van  natuurbescherming  en  veiligheid.  Europees
gezien  staat  stringent  beheer  een  goede  staat  van
instandhouding  van  de  wolf  niet  de  weg.

Natuurmonitoring
Groot manco in het Natura 2000-beleid is dat we de lokale
staat van habitattypen niet weten. Die gegevens zijn hard
nodig om weg te komen bij de eenzijdige stikstoffocus. Waarom
duurt dat zo lang? Gaat de minister ervoor zorgen dat snel per
habitat op basis van monitoring bepaald wordt of sprake is van
verslechtering  of  niet?  Remkes  adviseerde  om  agrarische
experts te betrekken bij de ecologische autoriteit. Hoe pakt
de minister dit op?

Habitatrichtlijn
Samen met Remkes vinden we dat de Habitatrichtlijn een te
statisch karakter heeft en teveel uitgaat van de maakbaarheid
van de natuur. Herkent de minister deze constatering? Wil zij
dit samen met andere lidstaten op Europees niveau aankaarten?

Ook nationaal moeten we scherper zijn. Bij de provinciale
beoordeling van de kwaliteit van habitattypen wordt gekeken
naar het aantal typische soorten. Ook naar soorten die al
decennialang niet in een gebied voorkomen. Zowel Brussel als
Den Haag stellen dat het gaat om behoud van aanwezige soorten.
Wordt de provinciale beoordeling hierop aangepast? Anders kom
je nooit uit het juridische moeras.

Verordening natuurherstel
De SGP is geschrokken van de Verordening natuurherstel. Geen
verslechtering  van  de  natuur  buiten  Natura  2000  gebieden?
Allerlei bindende hersteldoelstellingen? Dit moeten we zo echt
niet doen. Het zet ons land op slot. Trekt de minister samen
met andere lidstaten de rode kaart?



Jacht
Gaat  de  minister  ervoor  zorgen  dat  er  een  landelijke
vrijstelling komt voor de jacht op de vos, een belangrijke
predator van weidevogels? Komt de minister voor het komende
broedseizoen  met  reparatiewetgeving  dan  wel  een  andere
oplossing voor de ontstane juridische impasse?

Europese hazenexperts schieten de wijze waarop de staat van
instandhouding  van  de  haas  is  bepaald  af.  Voor  algemeen
voorkomende soorten als haas en konijn is de Habitatrichtlijn-
methode ongeschikt. Volgens de gebruikte referentie zouden er
hazen kunnen voorkomen op het Malieveld. Hoe moeten die er
ooit komen? Hooguit als ze mee kunnen liften op de trekker bij
een nieuw boerenprotest…

Ik vraag de minister niet alleen de telmethode, maar ook de
beoordelingswijze van de staat van instandhouding tegen het
licht te houden. En dat zo snel mogelijk. Geen nieuwe sluiting
zonder goede informatie.

Bossenstrategie
De  minister  geeft  bosbeheerders  via  de  gedragscode
soortenbescherming  ruimte  voor  vlaktekap  tot  een  halve
hectare. Ik hoor veel experts zeggen dat ook het wegkappen van
een halve hectare de CO2-vastlegging ruïneert en negatieve
gevolgen  heeft  voor  de  biodiversiteit.  Waarom  kiest  de
minister niet voor een lager maximumoppervlak voor vlaktekap
en meer uitdunning?

Achtervolgd door 3 wolven
Berkay (26) werd achtervolgd door drie wolven: ‘Dit kon fataal
aflopen’ Bekijk hier hoe Berkay de bewuste avond herbeleeft:
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OTTERLO – “Mijn vriendin heeft slapeloze nachten”, vertelt
Berkay Sahin (26) ruim een week nadat een fietsuitje op Het
Nationale  Park  De  Hoge  Veluwe  hem  angstige  minuten  vol
adrenaline bezorgden. De Almeloër zegt oog in oog te hebben
gestaan met drie wolven. “Dit kon fataal aflopen”, zegt hij.
Het was vlak voor sluitingstijd toen Berkay met een vriendin
per abuis naar de verkeerde parkuitgang in Hoenderloo fietste.
Het werd al donker en de twee besloten alsnog naar de juiste
uitgang in Schaarsbergen te trappen. “Ineens stond daar een
wolf.”
“Hij stond op vier, vijf meter afstand. Mijn vriendin was
helemaal in paniek. Ik dacht: hij wil de confrontatie aangaan.
Die wil helemaal niet weg.” Heel anders dan op filmpjes die
eerder verschenen van wolven die vlakbij mensen kwamen, meent
Berkay. Daarop is te zien dat de wolf vaker in de buurt van
wandelaars  en  fietsers  lijkt  te  komen,  vooral  op  de  Hoge
Veluwe.

Sluiphouding met kop omlaag

De situatie was anders dan bij het gezin waarbij een wolf
dichtbij  in  de  buurt  kwam.  Berkay:  “Hij  stond  in  een
sluiphouding met de kop omlaag en stapte langzaam op ons af.”
Een filmpje heeft Berkay niet gemaakt: “Wanneer je leven op
het spel staat, denk je niet aan bewijsmateriaal.”
Door te stampen en zwaaien met de fiets zegt Berkay de wolf te
hebben  verjaagd.  In  paniek  wegfietsend  liep  het  duo
schaafwonden op. Niet door de wolf, maar tijdens hun vlucht
vielen ze een paar keer van hun fiets. Berkay laat foto’s van
de verwondingen zien, maar deelt ze niet met de buitenwereld:
“Ik houd ze liever privé”.

Opeens drie wolven

Angstig belde Berkay het alarmnummer, nadat het nummer van het
nationale  park  onbeantwoord  bleef.  Het  was  inmiddels  na
sluitingstijd. Hij kreeg instructies om het oproepsignaal van
zijn telefoon luid aan te zetten. Verderop richting de uitgang
hoorden  de  vrienden  geritsel:  Op  slechts  een  paar  meter
afstand renden drie wolven achter ze aan.
“Met  m’n  fiets  kon  ik  geen  weerstand  bieden  tegen  drie
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wolven”,  zucht  Berkay.  “Met  de  zaklamp  van  zijn  telefoon
scheen ik in hun ogen. Na enkele seconden verminderden ze hun
snelheid. Uiteindelijk stopten ze.”

Aangifte politie

Eenmaal  terug  bij  hun  auto  barstte  Berkays  vriendin,  die
liever anoniem blijft, in tranen uit. “Ze heeft er nog steeds
slapeloze nachten van. Het was bizar: je wordt niet elke dag
belaagd door een groep wilde wolven.”
Diezelfde avond had het tweetal nog contact met een boswachter
van de Hoge Veluwe. Het park, dat bevestigt dat er die avond
inderdaad  een  incident  tussen  bezoekers  en  een  wolf
plaatsvond, adviseerde het tweetal om aangifte te doen bij de
politie. Berkay deed een melding, maar de politie kan dit
desgevraagd niet aan Omroep Gelderland bevestigen. De Almeloër
kan  de  omroep  het  proces  verbaal  laten  zien  dat  op  het
politiebureau in zijn woonplaats is opgesteld.
Als natuurliefhebber, die in zijn jeugd vele boeken over de
wolf verslond, had Berkay nooit gedacht in zo’n hachelijke
situatie terecht te komen. “Stel je voor dat we een klein kind
bij  ons  hadden,  helemaal  in  paniek.  Wellicht  was  het  dan
fataal afgelopen.”
 
Bron: Omroep Gelderland

NVWA  introduceert  factsheet
over wasbeer.

Wasbeer
In deze factsheet vindt u informatie over de wasbeer (Procyon
lotor),  zoals  over  de  verspreiding  en  het  effect  van  die
verspreiding  in  de  EU  en  in  Nederland.  Ook  de
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LTO  Noord  met  publiek  op
‘safari’  langs  slachtoffers
wolf
LTO Noord organiseert dit najaar excursies waarbij het publiek
met  eigen  ogen  kan  zien  wat  de  gevolgen  van  de  wolf  in
Nederland zijn. Het roofdier heeft inmiddels op verschillende
plekken slachtoffers gemaakt.

Tijdens  de  ‘safari’  gaan
deelnemers  langs  agrarische
bedrijven  waar  de  wolf
slachtoffers heeft gemaakt. ‘Ze
komen  zo  in  contact  met
dierenhouders  die  zich  elke
nacht  weer  afvragen  of  hun
dieren het volgende slachtoffer zijn’, aldus LTO Noord in een
verklaring. Een dierenarts is aanwezig om te vertellen wat de
dieren meemaken als ze worden gepakt.

Mensen kunnen zich bij LTO Noord opgeven voor de excursie. Ze
worden dan gebeld als er nieuwe slachtoffers zijn gevallen.
Geïnteresseerden worden in contact gebracht met de eigenaren
van  de  slachtoffers  van  wolvenaanvallen.  Dierenarts  Bernd
Hietberg  zal  ter  plekke  iets  vertellen  over  de  getroffen
dieren. ‘We raden het jongeren onder de 18 jaar aan om thuis
te blijven. Deze excursies zijn helaas alleen geschikt voor
mensen met een sterke maag.’

Natuurmonumenten
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De rondleidingen zijn een alternatief voor de wolvenexcursie
die Natuurmomenten binnenkort houdt. ‘Ineens begreep ik waarom
Natuurmonumenten zo dol is op de wolf. Het is voor hen gewoon
een verdienmodel’, zegt voorzitter Dirk Bruins van LTO Noord.
‘Dit is een tik in het gezicht van mensen die hun dieren
verloren en gedood zagen worden.’ Bruins heeft al talloze
boeren  gesproken  die  schapen,  paarden  en  koeien  hebben
verloren. ‘Nederland heeft niet de juiste leefomstandigheden
voor de wolf.’

LTO  Noord  pleit  al  behoorlijke  tijd  voor  het  beheer  van
wolven.  Daarvoor  ontvangt  de  organisatie  ook  steeds  meer
steun. De provinciale politiek in Drenthe en Friesland heeft
zich  inmiddels  uitgesproken  voor  een  beheerplan,  evenals
verschillende gemeenten. Maar het beheer van de wolf ligt
ingewikkeld door Brusselse regelgeving. Bruins: ‘Van diverse
provincies hoor ik al dat zij deze regels willen herzien. Ik
roep landbouwminister Piet Adema daarom op om zo snel mogelijk
naar Brussel te gaan.’

Tekst gaat verder onder video.

Volgens  de  jongste  cijfers  van  de  provinciale
uitvoeringsorganisatie  BIJ12  hebben  wolven  in  de  maand
september bijna dertig schapen gedood in de provincie Drenthe
en 157 in de maanden ervoor. Ook enkele koeien en kalveren
zijn aangevallen. Tussen 2015 en juli 2022 telde Drenthe 411
door de wolf gedode schapen, een derde van het totaalaantal
slachtoffers van wolven in Nederland. In de provincie zijn dit
jaar minstens elf individuele wolven gespot.

Bekijk meer over:

wolven
wildschade
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Uitnodiging Thema bijeenkomst
“biodiversiteit,  natuur-  en
faunabeheer”  met  5
vertegenwoordigers  PS  Noord-
Holland  i.v.m.
Statenverkiezingen maart 2023
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Friese  Gedeputeerde  Staten
willen wolvenjacht toestaan

Beschermstatus

Het  Rijk  moet  op  Europees  niveau  pleiten  voor  een  lagere
beschermingsstatus. Ook Drenthe wil andere maatregelen tegen
de wolf.

Friesland wil het makkelijker maken op wolven te jagen. Een
motie met die strekking – ingediend door Attje Meekma (CDA) en
Marten Dijkstra (VVD) – is woensdag door Provinciale Staten
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aangenomen. De indieners noemen de situatie op het platteland
„onhoudbaar” en willen een lagere beschermingsstatus van de
wolf.

Volgens  de  indieners  moet  het
Rijk zich daarvoor op Europees
niveau hard maken. Specifiek in
gebieden  met  vee  zou  het
mogelijk  moeten  worden  op  de
wolf te jagen. „Het is het vee
óf de wolf in de weiden”, zei
Meekma in de Statenvergadering.

In de motie staat dat de wolf niet in een dichtbevolkt land
als Nederland past, waar „robuuste natuurgebieden” ontbreken.
De soort laat volgens Meekma „een spoor van dode, verwonde en
gestresste dieren” achter in weilanden. In alleen preventie en
schadevergoedingen  voor  veehouders  zien  Meekma  en  Dijkstra
geen heil – het zou te duur en ineffectief zijn.

De Statenleden willen samenwerken met het provinciebestuur van
Drenthe,  dat  de  landelijke  overheid  heeft  gevraagd  andere
maatregelen te mogen nemen tegen de wolf, om druk te zetten op
het Rijk. Ze hopen dat meer provincies zich aansluiten. In
Friesland  en  Drenthe  doodden  wolven  dit  jaar  rond  de
tweehonderd dieren, staat in de motie. Tot nu toe registreerde
Bij12, dat meldingen van wolvenschade bijhoudt, landelijk 546
dieren die gedood zijn door wolven. Gevallen waarbij niet
zeker is of het om een wolf gaat, zijn niet meegeteld.

Wolvenwerende hekken

Kritiek op het voorstel is er ook. Zo zei Statenlid Sijbe Knol
(Fryske Nasjonale Partij) dat wolvenmaatregelen op de Veluwe
aantonen dat preventie kan werken. In andere Europese landen
zijn  preventieve  maatregelen  zoals  wolvenwerende  hekken
effectief gebleken.

De veehouderij is een belangrijke sector in Friesland. Zo
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waren er in 2021 bijna 140.000 schapen: meer dan in elke
andere provincie, blijkt uit cijfers van het CBS. De wolf valt
vaak schapen aan. Dat valt op te maken uit de meldingen die
bij Bij12 zijn gedaan. In 2021 startte in Friesland een proef
met de bouw van een wolvenhek, dat moet voorkomen dat wolven
het Friese weidegebied inkomen.

Natuurmonumenten  sluit  zondag  het  bezoekerscentrum  in  het
Nationaal Park Dwingelderveld in Drenthe, omdat demonstranten
op die dag een bijeenkomst over de wolf dreigen te verstoren.
Filmmaker Cees van Kempen zou die dag een lezing houden over
zijn  nieuwe  film  Wolf,  maar  die  is  geannuleerd.
Natuurmonumenten  organiseert  ook  geregeld  wolvenwandelingen
door het nationale park om wolvensporen te laten zien. De
organisatie beslist later of deze wandelingen in november en
december doorgaan.

Bij Bodemprocedure over jacht
haas  Limburg,  Utrecht  en
Groningen  worden  de  kaarten
opnieuw geschud
Beste WBE-besturen en afdelingsbesturen in Utrecht, Limburg en
Groningen,

Vorige  week  werd  duidelijk  dat  de  jacht  op  het  haas  dit
seizoen  in  de  provincies  Groningen,  Utrecht  en  Limburg
definitief  geen  doorgang  kan  vinden.  Dit  terwijl  er  vele
relevante  en  inhoudelijke  argumenten  aan  te  dragen  zijn,
waarom de politieke beslissing van minister voor Natuur en
Stikstof, Christianne van der Wal, op onjuiste gronden is
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gemaakt.

Middels  het  onderstaande  document  proberen  wij  (de  NOJG,
Jagersvereniging en de FPG)  in een leesbare tekst te duiden
hoe dat nu precies zit. Hopelijk kunnen jullie met deze tekst
wat meer duiding brengen richting jullie collega-jagers.

 Bezig met laden...

 Duurt het te lang?

 Laad het document opnieuw
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Invoering  Omgevingswet
opnieuw uitgesteld tot 1 juli
2023

Minister Hugo de Jonge (Ruimtelijke
Ordening) stelt de invoering van de Omgevingswet toch uit, tot
juli volgend jaar. Hij heeft lang vastgehouden aan invoering
van  de  wet  per  1  januari  2023,  maar  vindt  het  toch
onverantwoord om aan die datum vast te houden, heeft hij aan
de Eerste en Tweede Kamer laten weten.

ICT-problemen

De wet werd in 2015 al aangenomen door de Tweede Kamer en in
2016 door de Eerste Kamer, maar de inwerkingtreding is al
diverse keren uitgesteld, vooral vanwege uitvoeringsproblemen
op het gebied van ICT. Deze week noemde het Adviescollege ICT-
toetsing het een dilemma of de wet op 1 januari moet worden
ingevoerd. Volgens het college zijn er nog forse beperkingen
die risico’s met zich meebrengen. Daarnaast dreigde in de
Eerste  Kamer  dreigde  de  steun  voor  inwerkingtreding  op  1
januari weg te vallen.

In een brief aan de senaat schrijft De Jonge nu dat er veel
vorderingen gemaakt, maar dat hij toch een half jaar extra de
tijd neemt. “Die kan worden gebruikt om verder te testen en te
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oefenen.” Hij wil die periode ook gebruiken om te voorzien in
meer ondersteuning van provincies en gemeenten. De nu beoogde
invoeringsdatum is dus 1 juli 2023.

Wet natuurbescherming ⇒ Omgevingswet

De  huidige  Wet  Natuurbescherming  –  waar  jacht,  beheer  en
schadebestrijding nu onder vallen – gaat straks over in de
Omgevingswet.  Deze  verandering  heeft  vooral  te  maken  met
juridische  details.  Zo  zal  de  huidige  jachtakte  met  de
invoering van de Omgevingswet een ‘Omgevingsvergunning inzake
jachtgeweeractiviteiten’ heten. In de praktijk zal er op dat
vlak weinig veranderen voor jagers. De regionale en lokale
doorvertaling van de Omgevingswet zal wel de nodige aandacht
vergen van met name de WBE’s en vooral daar waar het gaat om
de gemeenten die in hun omgevingsplan een bebouwingscontour
jacht moeten aanwijzen aansluitend aan stedelijk gebied en
aansluitende  lintbebouwing  langs  wegen,  waterwegen  of
waterkeringen.  (Artikel  5.165a  (bebouwingscontour  jacht)
Besluit activiteiten leefomgeving).

Tweede  Kamer  wijst  deel
natuurplan  EU-Frans
Timmermans af
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De meerderheid van de Tweede Kamer heeft zich op initiatief
van  BoerBurgerBeweging  (BBB),  Caroline  van  der  Plas
uitgesproken tegen de nieuwe natuurplannen van Eurocommissaris
Frans Timmermans. Die plannen dreigen heel Nederland op slot
te zetten, vreest BBB.

Timmermans  heeft  in  zijn  Verordening  natuurherstel  een
verslechteringsverbod opgenomen. Dat houdt in dat ook natuur
rondom Natura 2000-gebieden niet mag verslechteren. Natuur in
dorpen en steden valt daar ook onder. Door de nieuwe regels
zullen (bouw)projecten binnen dorpen en steden compleet gaan
vastlopen, verwacht BBB. En hierdoor lopen gemeenten vast in
hun eigen ruimtelijke opgaven.

Binnenkort buigen de lidstaten van de Europese Unie en het
Europees  Parlement  zich  over  deze  plannen.  BBB-Kamerlid
Caroline van der Plas heeft een motie ingediend waarop het
kabinet  wordt  verzocht  zich  maximaal  in  te  zetten  om  dit
verslechteringsverbod  in  de  Verordening  natuurherstel  van
tafel te halen, zodat Nederland niet verder op slot komt te
zitten. De meerderheid van de Tweede Kamer steunde deze motie.

https://boerburgerbeweging.nl/bbb/fractie-tweede-kamer/
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Duinen  missen  natuurlijk
beheer van het konijn

Ondanks de halvering van stikstofneerslag, langere perioden
van droogte en begrazing met vee, blijft een levensvatbare
populatie konijnen in de duinen, een groot gemis. Dat blijkt
uit promotieonderzoek aan de Wageningen University & Research
(WUR) van ecoloog Harrie van der Hagen in opdracht van Dunea.

Door  verschillende  oorzaken,  waaronder  te  veel
stikstofneerslag, is de vegetatie in de Nederlandse kustduinen
de afgelopen vijf decennia veranderd. Open, zandige duinen en
soortenrijke graslanden werden hoge grassen, struiken en bos,
met  verlies  aan  lokale  biodiversiteit  tot  gevolg.  Als
maatregel is in veel gebieden begrazing ingevoerd met grote
grazers.  Zo  ook  in  Meijendel,  het  waardevolle  duin-  en
waterwingebied tussen Den Haag en Wassenaar. In 1990 werden
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jaarrond koeien en pony’s ingezet. Beheerder Dunea wilde na 20
jaar deze zeer gangbare beleidskeuze onder natuurbeheerders,
graag wetenschappelijk onderbouwd zien.

Dr. Harrie van der Hagen, ecoloog bij Dunea, onderzocht de
ontwikkeling  van  de  vegetatie  in  Meijendel  sinds  de
introductie van vee en kwam na jarenlang onderzoek tot een
opvallende  conclusie:  de  afname  van  de  konijnenstand,  de
afname van de stikstofdepositie sinds 1990 en veranderingen in
het  klimaat,  bleken  belangrijker  voor  het  gedeeltelijke
herstel van de biodiversiteit dan het effect van begrazing met
vee.  “De  duinen  missen  vooral  het  natuurlijke  beheer  van
konijnen”,  verklaart  Van  der  Hagen.  “Waar  vee  bij  toeval
kiemplanten van bomen en struiken eet, zoeken konijnen deze
eiwitrijke bronnen van voedsel stelselmatig op. Ook missen we
het positieve effect van de graafactiviteiten van konijnen.”

De oorspronkelijke populatie konijnen in de duinen verdween
nagenoeg toen de ziekte myxomatose in 1954 Nederland bereikte
en later opnieuw in 1989 met het VHS-virus. “Kiemplanten eten
en  holen  graven  zijn  twee  eigenschappen  die  konijnen  als
oorspronkelijke beheerder voor hebben op het geïntroduceerde
vee”, aldus de ecoloog die op basis van zijn onderzoek deze
week  promoveerde  aan  de  Wageningen  University  &  Research
(WUR). “Konijnen zorgen ervoor dat naast gras ook bossen en
struiken geen kans krijgen in de duingraslanden. De duinen
blijven daardoor open en dynamisch, waardoor kruiden en andere
kleine soorten niet hoeven te concurreren met hoge soorten om
lucht en licht.”

“Het aantal konijnen moet omhoog om hen weer te laten heersen



over de kalkrijke kustduinen van Meijendel”, concludeert Van
der Hagen. Dat is echter makkelijker gezegd dan gedaan en dat
vraagt vervolgonderzoek. “Het verplaatsen van konijnen vanuit
plaatsen waar ze nog talrijk zijn, ligt voor de hand. Dat moet
uit een natuurlijke duinomgeving zijn, zodat ook de jonge
konijnen leren om uit klauwen van bijvoorbeeld roofvogels en
vossen  te  blijven.  Ervaren  konijnen  weggevangen  van
sportterreinen en introduceren in onze duinen zou dan een win-
win situatie zijn, want op de sportterreinen worden hun knaag-
en  graafactiviteiten  juist  als  overlast  ervaren.  Met  een
inenting en een veilige schuilplek kunnen konijnen binnen twee
jaar weer uitgroeien tot een levensvatbare populatie.”

bron: Dunea, 

Duitse  cursus  ‘Kundigen
Person’ op vrijdag 28 oktober
2022 om 19.00u te Amersfoort
Nog  steeds  komt  het  regelmatig  voor  dat
Nederlandse  en  Belgische  jagers  bij  het
boeken van een jachttrip bij de Landes- of
Bundesforst  niet  (kunnen)  voldoen  aan  de
vereiste  status  van  ‘Kundigen  Person’  en
daardoor niet kunnen deelnemen aan aanzit-
of drukjachten.

Jagdburo NimrodiA uit Haaksbergen organiseerde in samenwerking
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met  jachtforum.nl   enkele  ‘Schulungslehrgänge  zur  Kundigen
Person’. De animo hiervoor bleek dusdanig groot dat de cursus
al  snel  vol  zat.  Op  veler  verzoek  organiseren  we  daarom
nogmaals een cursus, niet alleen voor de ‘laatkomers’ maar ook
voor de ‘nieuwkomers’ en toekomstige jachtaktehouders.

Deze Schulungslehrgang zal ’s avonds plaatsvinden op vrijdag
28 oktober a.s. om 19.00u in Amersfoort. De cursus is conform
de Duitse regelgeving. Een en ander zal ongeveer drie uur in
beslag nemen. De cursus is Duitstalig, er wordt geen examen
afgenomen.
Na afloop van de cursus ontvangen de deelnemers het door de
Duitse autoriteiten afgegeven Zertifikat ‘Kundigen Person’ en
het  boekwerk  ‘Wildbret-Hygiene,  das  Buch  zur
Wildbretverwertung’. Het Zertifikat is voor onbepaalde tijd in
de hele BRD geldig.

De  deelnamekosten  bedragen  127.-  inclusief  BTW  en  het
studieboek.

Aanmelding  voor  deelname  kan  uitsluitend  per  e-mail  en
vermelding van:

Volledige naam:

Adres:

Geboortedatum:

Telefoonnummer:

Emailadres:

Opgave uitsluitend via: jagdundjacht@gmail.com

NB:  Aanmeldingen  waarbij  de  volledige  gegevens  ontbreken
worden niet in behandeling genomen. De gevraagde gegevens zijn
nodig voor de uit te schrijven deelname-certificaten.

http://jachtforum.nl/
mailto:jagdundjacht@gmail.com


Recente ontwikkelingen Jacht

Op 28 september was het een ronde tafel overleg
over de jacht gepland met de Commissie: Landbouw,
Natuur  en  Voedselkwaliteit  ,  helaas  is  dit
uitgesteld  naar  24  november.
Op 10 oktober aanstaande om 09;00 uur zal er een
kort geding gevoerd worden bij de Rechtbank in Den
Haag tegen de sluiting van de hazenjacht in de
provincies  Groningen,  Utrecht  en  Limburg.  De
procedure  is  opgestart  door  de  NOJG,
Jagersvereniging  en  de  FPG.  De  rechtbank  heeft
aangegeven nog vóór 15 oktober uitspraak te zullen
doen. We houden u op de hoogte!
Daarnaast is er, ook namens de NOJG, een procedure
in voorbereiding tegen de sluiting van de jacht op
konijn. Dat zal niet in de vorm van een kort geding
zijn. Deze procedure is langer en grondiger, en
ziet met name op het volgende seizoen. Ook daarvan
houden we u op de hoogte.
Voorts is de NOJG onder andere nog actief in de
commissie die zich bezighoudt met de invulling van
de  nieuwe  Wet  Wapens  en  Munitie.  Onder  andere
onderwerpen als een meerjarige jachtakte en het
gebruik van een geluiddemper is daar onderwerp van
gesprek.
Tenslotte is de NOJG onder andere nog actief in een
commissie  die  moet  komen  tot  nieuwe  wetgeving

https://www.nojg.nl/recente-ontwikkelingen-jacht/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/NOJG-algemeen/Kopje-NOJG-nieuwsbrief.png
https://www.tweedekamer.nl/kamerleden_en_commissies/commissies/lnv
https://www.tweedekamer.nl/kamerleden_en_commissies/commissies/lnv


rondom de gekwalificeerde persoon.

Van al deze onderwerpen houden we u natuurlijk op de
hoogte van nieuwe ontwikkelingen.

 

Vriendelijke groet,

Maurice J.J.E. Stassen

WM  32  inlichtingenformulier
kan nu worden gebruikt voor
de  nieuwe  aanvragers
jachtakte/verlof
Het  Ministerie  van  Justitie  en  Veiligheid  heeft  de
Regeling  wapens  en  munitie  gewijzigd.  Dit  is  bekend
gesteld in de Staatscourant

De  e-screener  wordt  zoals  reeds  was  aangekondigd
voorlopig  vervangen  door  het  vernieuwde  WM32-
inlichtingenformulier  daar  de  e-screener  test  in  de
maand juli is opgeschort en geen nieuwe aanvragen meer
in behandeling mochten worden genomen bij de Politie.

Bij  het  indienen  van  een  verzoek  om  een  erkenning,
consent, ontheffing, een vergunning of een verlof, moet
nu  het  vernieuwde  WM32-inlichtingenformulier
gelijktijdig met het aanvraagformulier worden ingediend.
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Vanaf  23  september  treedt  de  gewijzigde  Regeling  in
werking. 

Het  WM32-formulier  moet  in  de  eerste  fase  van  het
aanvraagproces  de  betrouwbaarheid  van  de  akteaanvrager
toetsen. Het ‘nieuwe’ WM32-formulier is aangevuld met een paar
extra vragen. In het formulier moeten nu ook de nationaliteit
en geboorteplaats- en land gevraagd.

Referenten moeten voortaan een handtekening zetten

Een  andere  wijziging  ten  opzichte  van  het  oude  model
formulier,  is  dat  referenten  voortaan  expliciet  en
ondubbelzinnig hun toestemming moeten verlenen om als referent
te worden opgevoerd. Ze moeten daartoe een handtekening zetten
op het formulier dat wordt ingediend door de aanvrager.

Mentale stabiliteit

Wanneer uit de antwoorden van het ingevulde formulier twijfels
of bezwaren omtrent de betrouwbaarheid van de akteaanvrager
ontstaan,  zal  de  politie  een  persoonlijk  gesprek  met  de
aanvrager willen voeren.

In  dit  gesprek  wordt  dieper  ingegaan  op  de  persoonlijke
omstandigheden van de aanvrager. Ook wordt contact opgenomen
met  referenten  om  het  beeld  over  de  akteaanvrager  aan  te
scherpen. Indien er twijfels blijven bestaan over de mentale
stabiliteit, vraagt de politie een verklaring van een arts.
Hierin wordt vanuit medisch oogpunt gekeken naar indicaties,
waaruit  moet  blijken  of  de  aanvrager  wel  of  geen
vuurwapenbezit kan worden toevertrouwd. Mede op basis van deze
verklaring zal de politie vervolgens besluiten over het al dan
niet verlenen van de jachtakte.

Met het afronden van de wetswijziging en de herintroductie van
het vernieuwde WM32-inlichtingenformulier is de vertraging die
eerste akte-aanvragers de afgelopen maanden hebben opgelopen
naar verwachting snel van de baan.

https://www.politie.nl/binaries/content/assets/politie/korpscheftaken/korpscheftaken/2022/20220922-wm32-formulier.pdf


Naar  verwachting  zal  binnenkort  een  nieuw  model  formulier
beschikbaar gesteld worden.

Tijdelijke oplossing

De herinvoering van het vernieuwde WM32-inlichtingenformulier
is  zoals  reed  aangegeven  een  tijdelijke  oplossing.  Het
ministerie zal de komende maanden onderzoeken op welke manier
de screeningsprocedure van wapenverlofhouders naar de toekomst
toe het beste uitgevoerd kan worden. In het eerste kwartaal
van 2023 zal het ministerie een update geven aan de Kamer over
een permanente oplossing. De NOJG heeft aangegeven hierbij
betrokken te willen worden.

Jacht  op  wildsoorten
voorlopig  niet  meer
toegestaan:  Fryslân  keurde
faunabeheerplan  onterecht
goed
Bron: Omrop Fryslân

 
Er mag in Fryslân voorlopig niet meer gejaagd worden op hazen,
fazanten, wilde eenden, houtduiven en konijnen. De provincie
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trekt  de  goedkeuring  voor  het  vorig  jaar  vastgesteld
Faunabeheerplan  weer  in  na  bezwaar.
In zo’n Faunabeheerplan staat hoeveel diersoorten er gewenst
zijn  in  een  bepaald  gebied.  Het  plan  voor  2022-2026  is
opgesteld  door  Faunabeheereenheid  Fryslân  (FBE),  een
samenwerking  van  jagers,  boeren  en  terreinbeheerders.
Bezwaar Fauna4Life

Het plan moet worden voorgelegd en de provincie Fryslân heeft
het  op  21  december  vorig  jaar  goedgekeurd.  Stichting
Fauna4Life heeft echter bezwaar gemaakt op de plannen. Deze
landelijke  stichting  komt  op  voor  de  in  het  wild  levende
dieren in Nederland.
Een bezwaarcommissie van de provincie heeft daarom nogmaals
naar  de  plannen  gekeken  en  kwam  tot  de  conclusie  dat  de
goedkeuring moet worden ingetrokken.
Telgegevens missen

De reden daarvoor is dat de gegevens over tellingen van de
soorten die mogen worden bejaagd niet volledig zijn.
Een aantal wildbeheereenheden heeft geen telgegevens en omdat
die gegevens ontbreken wordt er niet aan wettelijke eisen
voldaan.
 
Provincie Fryslân was daarvan op de hoogte, maar vond dat er
met  de  plannen  genoeg  zicht  op  verbetering  was.  De
bezwaarcommissie  roept  de  provincie  echter  terug.
Het gevolg is dat er dus voorlopig niet meer gejaagd mag
worden  op  de  wildsoorten,  tot  er  een  eventueel  nieuw  en
aangevuld faunabeheerplan ligt.

Nader Bericht FBE Fryslân,
 
Gedeputeerde Staten stelt zich op het standpunt dat in verband
met  het  intrekken  van  goedkeuring  aan  het  faunabeheerplan
jacht 2022-2026, de jacht op de wildsoorten (fazant, haas,
houtduif, konijn en wilde eend) niet kan plaatsvinden. De FBE
verschilt met GS van mening of GS de bevoegdheid heeft om de
jacht  te  sluiten  als  direct  gevolg  van  het  onthouden  van
goedkeuring.  Vanwege  de  onduidelijkheid  die  er  nu  is,
adviseert de FBE om tot nader bericht geen jacht activiteiten



te ondernemen. Maandag 26 september vindt er overleg plaats
waarna de FBE u duidelijkheid kan verschaffen.
 
FBE Fryslân


